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Volný prodej 6 Kč
/ ostatní distribuce
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Po úterním triumfuMartin Macík ovládl i 10. dějství 43. ročníku Rallye Dakar. Průběžně je pátý. Více na straně 15 BIG SHOCK! RACING

Slib. Povolíme prodej
papírenského zboží
Úprava systému PES. Vláda asi příští týden upraví seznam nezbytného tovaru, který se v obchodech může
prodávat. Dál bude platit. Velké obchody nesmí prodávat zboží, na něž se specializují malé prodejny STRANA 6

„NEJSEM ANTIROUŠKAŘ.
CHCI SE DÁT OČKOVAT“
HEREC SUCHÁNEK VYSVĚTLUJE, PROČ VYSTOUPIL NA PROTESTU STRANA 7

Svátek slaví: Radovan

DAKAR 2021. PILOT KAMIONU MACÍK
VYHRÁL DRUHOU ETAPU ZA SEBOU

Nahlásí počet
Všechna vakcinační centra
budou muset povinně
hlásit naočkované lidi ten-
týž den do Informačního
systému infekčních
nemocí a evidovat počet
vakcín ve skladovém
softwaru. Uvedl to ministr
zdravotnictví Jan Blatný po
jednání vlády. Prioritní
skupiny se nemění. STRANA 7

Epidemická
architektura
Tvůrci budoucích obytných
i pracovních prostorů
přiznávají, že současné
pracovní metody ovlivněné
koronavirem přenesou
do své práce. V některých
projektech jsou už teď ve
standardu pracovny nebo
hobby místnosti. STRANA 8

Film. Sezona
letos bude
opět nejistá
Kvůli pandemii covidu-19
loni byla většina velkých
filmových premiér
odložena, lépe řečeno
přeložena na rok 2021.
Dočkáme se letos konečně
nového Bonda, marvelovky
Black Widow či devátého
dílu závodnické akční série
Rychle a zběsile? STRANA 11
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Centrum sociálních
služeb zřídilo v Libuši
prostor, kam lze odložit
nepotřebný nábytek.

Rekonstruujete byt a stará skříň či ko-
moda už se vám do nové koncepce ne-
hodí? Odvezte takové kusy do Nábyt-
kové banky. Ta pak nabídne nábytek
lidem, kteří si nemohou dovolit kou-
pit vlastní. Nevšední místo, které fun-
guje od včerejška, zřídilo Centrum so-
ciálních služeb Praha (CSSP) v Libuši.
„Je to místo, kde se potkává nabíd-

ka nábytku, co ještě může sloužit dál,
s poptávkou lidí, kteří nemají mož-
nost koupit si nový nábytek a přitom
potřebují postel pro děti, skříň, židle
a stůl, kde semohou najíst,“ řekla rad-
ní hlavního města Milena Johnová.
Darovaný nábytek a spotřebiče

musí být v dobrém stavu, přijímat se

však bude i nábytek, který vyžaduje
drobné opravy. V nabídce je i zařízení
nové, které darovala firma IKEA. Daro-
vat nepotřebné kusy vybavení bytu
mohou jednotlivci z hlavního města
a blízkého okolí i firmy.
O nábytek mohou zažádat lidé, kte-

ří jsou ve finančních potížích a kteří
mají doporučení odboru sociálních
věcí nebo spolupracují se sociální služ-
bou. Podle ředitele CSSP Martina
Šimáčka je v Praze přes dvacet tisíc
osob, které potřebují podporu při byd-
lení dávkou v podobě příspěvku na
bydlení nebo doplatku na bydlení. Po-
moc by tak měla směřovat k lidem,
kteří se například vrátili z vězení, žili
v dětském domově, mají zkušenost se
životem na ulici a podobně. Nábytko-
vá banka je podle Šimáčka stupněm
pomoci lidem k zajištění vlastního
bydlení. Sídlo nábytkové banky je
v budově v majetku hlavního města.
Vstupní náklady na zbudování banky
byly 2,85 milionu korun. ČTK

Založte si běžný účet online
a získejte spořicí
účet s úrokem 3 %

K nově založenému účtu navíc
banka aktuálně zdarma sjed-
nává spořicí účet s úrokovou
sazbou 3 % p. a. na šest mě-
síců pro zůstatek do 150 000
Kč, vklady do 500 tisíc banka
zhodnocuje sazbou 0,3 %. Po
uplynutí 6 měsíců zvýhodněné
sazby navíc činí úrok při aktiv-
ním využívání účtu 0,6 %, což
je i tak více, než nabízí většina
ostatních bank.

K založení účtu online stačí
připojení k internetu, mobil-

ní telefon a běžný účet v jiné
bance. V žádosti na webových
stránkách klient vyplní základ-
ní osobní údaje a pomocí te-
lefonu vyfotí občanský průkaz
a jeden další doklad – řidičský
průkaz nebo pas. Pro ověře-
ní totožnosti banka vyžadu-
je pořízení fotografie klienta
tzv. „selfie“ a zaslání 1 koruny
z existujícího účtu žadatele
u jiné banky.

Nenávratně pryč jsou doby, kdy musel žadatel o běžný
účet do banky. V Raiffeisenbank jej lze nově založit za
10 minut bez nutnosti návštěvy pobočky. Vše je mož-
né zařídit jednoduše a rychle na webových stránkách
banky, a to prostřednictvím mobilního telefonu nebo
počítače. Klienti Raiffeisenbank tak již dnes mohou
95 % všech svých běžných bankovních služeb zvlád-
nout plně online bez nutnosti osobního kontaktu.

Více informací na webu rb.cz.

Radní Milena Johnová v Nábytkové bance v Libuši FACEBOOK PRAHA SOBĚ

METRO EXTRA

NEBOJÁCNÍ ČEŠI:

„ŽIJEME NORMÁLNĚ

DÁL!“

vychází
3. února

2021

inzerce

Nově už elektronicky
Záchranáři v Praze budou při ko-
munikaci s dispečinkem používat
místo telefonních hovorů jednot-

né formuláře zasílané přes chytré
telefony či tablety. Podle ředitele
záchranné služby Petra Koloucha
se má takto komunikovat i mezi
dispečinkem a nemocnicemi. ČTK

Krátce Banka nábytku
pro nemajetné
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Kvůli budování
metra bez strojvůd-
ců změní ve Vídni
trasy. V Praze
projekt brzdí virus.

Rakouské hlavní město jde
tomu českému příkladem
v mnoha oblastech. Jednou
z nich je i městská hromadná
doprava. Tamní radní totiž
mají podobné plány jako ti
pražští. Dělají jen věci rychle-
ji. Nyní spustili stavbu metra
bez řidiče, po kterém Praha
touží již řadu let. „Vídeň zahá-
jila ražbu dvou úseků metra
v centru města včetně nové
automatické linky U5. Kvůli
stavbě je v okolí radnice ome-
zena doprava a od května má
být na dva roky zkrácena lin-
ka U2. Po roce 2026 bude lin-
ka převedena na novou trasu
a na původní stanice se napo-
jí nová U5. Unikátní projekt
zahrnuje kromě šesti stanic
na pěti kilometrech i plně au-
tomatické soupravy,“ říká
mediální zástupce Zahranič-
ní kanceláře města Vídně
Martin Landa.
V okolí budoucí přestupní

stanice Rathaus, jež se nachá-
zí na dohled od vídeňské rad-
nice, jsou od pondělka vyzna-
čeny objízdné trasy pro povr-
chovou dopravu. Během čtyř-
leté uzavírky zde vznikne
i nová přestupní stanice. Lin-
ka U2 bude od radnice převe-
dena do nové trasy jižním
směrem k nádraží Matzleins-
dorfer Platz a její původní
dráhu přebere nově vzniklá
U5. Ta bude v opačném smě-
ru pokračovat na sever. „Pro-
dloužení metra spojené se
změnou trasy je pro Vídeň
premiérou. Důvodem je opti-
malizace stávající dopravní
sítě,“ dodává Landa.
Stavba pražského metra D

mezi Pankrácí a Olbrachto-
vou, která má rovněž jezdit
bez řidiče, začne nejdříve le-
tos na jaře. Tedy asi o půl
roku později, než se plánova-
lo. Kvůli pandemii se doprav-
nímu podniku prodloužilo

například stavební řízení či
lhůty pro výběrová řízení. Na
druhou stranu však dopravce
teoreticky stavbu zahájil již
geologickým průzkumem,
který dokončil na Pankráci
loni v létě.

Porovnáme-li náklady na
zbudování metra v obou met-
ropolích, je to nerovný sou-
boj. Celkově má trasa metra
D v Praze vyjít na 72 miliard
korun. Za prodloužení linky
A o čtyři stanice do Motola

město zaplatilo zhruba 20mi-
liard korun.
„Očekávaná výše investice

dosahuje v případě Vídně
2,1miliardy eur (asi 55,2mili-
ardy korun) a podílí se na ní
město i spolková vláda. Podle

profesora pro stavební hospo-
dářství amanagement Andre-
ase Kropika z Technické uni-
verzity Vídeň se vmezinárod-
ním srovnání jedná o průměr-
né náklady,“ komentuje
cenu Landa. FILIP JAROŠEVSKÝ

Seznam všech prodejen na www.albert.cz

Akce platí v prodejnách Albert hypermarket od 13. 1. do 19. 1. 2021
nebo do vyčerpání zásob v jednotlivých prodejnách.
Test DNES 09/2020 vyšel v deníku MF Dnes 22. 9. 2020.

den
6 ks

AVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-52

8990
189,-

AVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-28

990
13,90

AVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-40

1790
29,90

VÝÝHSUPER CENAÝH -27

3990
54,90

AVÝHODNÁ CENAÝHODNÁ CENSUPER CENAÝHODNÁ CEN-45

5490
99,90

Vepřová pečeně
bez kosti – v celku
• chlazená
• 1 kg
• do vyprodání zásob

Jihočeské máslo
• 250 g
• 100 g = 15,96 Kč
• do vyprodání zásob

Radegast Rázná 10
• světlé výčepní pivo
• 0,5 l
• 1 l = 19,80 Kč
• záloha na láhev 3 Kč

Rajčata červená oválná
• 250 g
• 100 g = 7,16 Kč

Zewa toaletní papír
• 8 rolí
• 3vrstvý
• vybrané druhy

NEJLEVNĚJŠÍ
RODINNÝ NÁKUP
BEZ KOMPROMISU NA KVALITĚ

KAŽDÝ TÝDEN
ZA VÁS HLÍDÁME
NEJVÝHODNĚJŠÍ
ZBOŽÍ NA TRHU

NEPORAZITELNÉAKCE TÝDNE

inzerce

Krátce

Lepší vnitrobloky
Zajistit malé oázy zeleně
pro příjemné trávení
volného času. To je cíl
Prahy 7, která pokračuje
v revitalizaci vnitroblo-
ků. Nyní začíná úprava
v ulici U Vody. Prostor
se dočká nové zeleně,
laviček, pítka a uprave-
ných cest. MET

Vlaky bez řidiče odkloní část linek
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Novoroční posel-
ství.Odpovědi
z Prahy 15 až 18
čtěte dnes, Prahy
19 až 22 zítra.

Deník Metro oslovil pražské
radnice ve velké anketě. Zají-
malo nás, co městské části
čeká v novém roce. Také
jsme starostům a starostkám
položili dotazy, jak covid-19
ovlivnil jejich městskou část
a kolik peněz musela radnice
na boj s pandemií vydat. Záro-
veň nás zajímalo, na co za
uplynulý rok jsou nejvíc hrdí.

MILANWENZL, PRAHA 15
1. Konkrétní dopad naměst-

skou část spatřujeme v propa-
du jejích příjmů do rozpočtu,
ať už se jedná o výběr poplat-
ků, či příjmy z nájemného
a podobně. Co se týká finan-
čních nákladů vynaložených
na boj s covidem-19, přesnou
částku ještě neznáme, ale blí-
ží se určitě k 10 milionům ko-
run. A o co občané přišli? Pře-
devším o tradiční akce typu
Dny Praha 15, Advent v Praze
15, ale i plánovaná setkání
s vedením městské části, kde
měla být diskutována témata
týkající se veřejného prosto-
ru, rozvojových záměrů a živo-
ta v Praze 15.

2.Hrdí jsme na občany, jak
se s pandemií vypořádali
v rámci vzájemné soudržnos-
ti a pomoci. Hrdí jsme na to,
že během první vlny pande-
mie jsme zajistili „zásobová-
ní“ občanů tehdy nedostatko-
vými rouškami a dezinfekce-
mi. Hrdí jsme na naše hasiče,
na ošetřovatelky v pečovatel-
ském domě a na zaměstnan-
ce úřadu. Z investičních akcí,
to je, stavba policejní služeb-
ny na Košíku, pak na zaháje-
ní výstavby sociálně ošetřova-
telské jednotky pro seniory
v Parmské.

3. Další etapa rekonstruk-
ce bytového domu Herbeno-

va, rekonstrukce školní ku-
chyně v Hostivaři, opravy
chodníků a komunikací.

KAREL HANZLÍK,
PRAHA 16
1.Došlo k utlumení bohaté-

ho kulturně společenského
života, například uzavřením
kulturního střediska nebo
kina, které provozujeme. Ne-
bylo možno, až na výjimky
jako bylo Radotínské burčá-
kobraní, pořádat venkovní
akce. Omezeny byly i sportov-
ní aktivity uzavíráním kryté-
ho bazénu nebo víceúčelové
sportovní haly. Na řešení si-
tuace v boji s pandemií jsme
vydali částku tři miliony ko-
run. Poskytli jsme i úlevy pod-
nikatelům provozujícím svo-
je živnosti v prostorách ve
správě radnice v podobě pro-
minutí nájemného v rozsahu
tří měsíců. To znamenalo vý-
padek v ekonomické činnosti
zhruba tři čtvrtě milionu.

2. Ze dne na den se podaři-
lo přeorganizovat systém prá-
ce v některých subjektech. Na-
stavit činnost pečovatelské
služby tak, aby nedošlo k její
paralyzaci v případě nákazy
některé z pečovatelek for-
mou oddělených skupin se za-
pojením dobrovolníků. Tím
se zajistily služby i pro více se-
niorů. Oceňuji radotínské
dobrovolné hasiče, kteří něko-
lik měsíců s dalšími zajišťova-
li pohotovost za profesionální
hasiče a zasažené stanice, po-
máhali s distribucí dezinfek-
ce či při pravidelné dezinfek-
ci veřejných prostor. Vyzdvi-
hl bych i permanentní provoz
školní jídelny, čímž jsme po-
mohli mnoha rodinám.

3. Dokončíme v centru na
náměstí Osvoboditelů loni za-
hájenou realizaci čtyř projek-
tů. Vznikne zde služebna Poli-
cie ČR, nové učebny pro zá-
kladní uměleckou školu. Zbý-
vající dva projekty jsou hraze-
ny z Operačního programu
Praha pól růstu. Jedná se o zá-
zemí pro aktivity sousedního

kulturního střediska a Dům
na půl cesty, kde budou po-
skytovány sociální služby.
Další náročnou etapou bude
pokračovat modernizace že-
lezničního koridoru či úpra-
va světelné křižovatky na ná-
městí Osvoboditelů, které při-
nesou i dopravní omezení.

JITKA SYNKOVÁ,
PRAHA 17
1. V souvislosti s covi-

dem-19 jsme museli z roz-
počtu městské části vydat
4,4milionu korun. Jednalo se
o nákup ochranných pomů-
cek, čisticích a dezinfekčních
prostředků a pořídili jsme ně-
kolik termokamer. Nejvý-
znamnější zrušenou akcí
bylo slavnostní otevření nové-
ho Sportovního centra Řepy,
s moderní sportovní halou,
plaveckým bazénem s well-
ness a venkovní sportoviště.
Zrušeno bylo několik akcí
jako vinobraní a průvod sv.
Martina, ale i kulturní akce,
které jsme plánovali v souvis-
losti s výročím 400 let bitvy
na Bílé hoře.

2. Loňský rok nás všechny
postavil před zcela nečekané
výzvy. Jsem ráda, jak v této
náročné době obstálo naše
Centrum sociálně zdravot-
ních služeb. Oceňuji i přístup
a nasazení učitelů a učitelek
našich škol. Z investičních
akcí pro nás bylo nejvýznam-
nější dokončení Sportovního
centra Řepy. Provoz sportov-
ní haly a bazénu s wellness je
komplikován vládními opat-
řeními. Pokračovali jsme
také v rekonstrukcích a opra-
vách našich školních budov.

3. Na květen připravujeme
výstavu a spojené kulturní
akce k uctění památky letců
RAF. Kulturní program bude
mít celopražský význam.
V druhém čtvrtletí letošního
roku plánujeme zahájit vý-
stavbu Domu s pečovatel-
skou službou, který v naší
městské části chybí. V objek-
tu bude k dispozici více než
100 bytů pro seniory. Pro oby-

vatele naší městské části
bude důležité i dokončení
první fáze rekonstrukce Ob-
chodního centra Řepy, i když
v tomto případě se jedná
o soukromou investici.

ZDENĚK KUČERA,
PRAHA 18
1. Stejně jako zbytek světa

jsme imy čelili situaci, na kte-
rou nás nikdo neměl šanci
připravit, která změnila ru-
tinní dny od základu. Jsem
šťastný, že mám tým lidí, se
kterým jsme to dokázali
zvládnout. Prakticky okamži-
tě sestavili funkční krizový
štáb, který se den ode dne po-
souval kupředu. Zajistili jsme
chod radnice, pomoc s tvor-
bou a distribucí roušek a dez-
infekce, zřídili linku pomoci
a snažili se vyjít vstříc všem
z různých segmentů letňan-
ského života. Výdaje byly ne-
malé, ale díky pomoci Magis-
trátu hlavního města Prahy
jsme situaci ustáli.

2. Koronavirus si získal
naši veškerou pozornost
a mnohé s tím souviselo, ale
z čeho mám upřímnou ra-
dost, je otevření první části
zrekonstruované mateřské
školy Místecká a vybudování
nových kmenových tříd ZŠ.
A také to, že si mohli naši ob-
čané užít i trošku zpestření
a zábavy. Proběhl první roč-
ník Letňanského sportovní-
ho festivalu a na podzim vy-
dařené tradiční Pivobraní.

3. Rádi bychom zrealizova-
li i druhou etapu oprav MŠ
Místecká a otevřeli novouma-
teřskou školu Škarvadova.
Čeká nás spuštění projektu
rezidentního parkování, kte-
ré již přineslo nemálo tlaku,
věřím však, že stejně, jako
tomu bylo v jiných pražských
částech, bude i časem u nás
v Letňanech toto vnímáno
jako správný krok. Doufám,
že se situace s covidem-19
zlepší a svět se zase vrátí do
normálu, to bude totiž to nej-
významnější, co by nás letos
mohlo potkat. MAREK HÝŘ

Otázky deníku Metro

1. Jak covid-19 ovlivnil vaši
městskou část? Kolik peněz
musela radnice na boj s pan-
demií vydat a o které akce
a události občané přišli?

2. Co se ve vaší městské
části v roce 2020 povedlo?
Na co jste nejvíc hrdý/á?

3. Co čeká městskou část
v roce 2021?

Citát

Konkrétní dopad
spatřujeme v propadu
příjmů do rozpočtu,
ať už se jedná o výběr
poplatků, nebo
příjmy z nájemného.
MILANWENZL
STAROSTA

Citát

Náročnou etapou
bude pokračovat
modernizace
železničního koridoru
nebo úprava světelné
křižovatky na náměstí
Osvoboditelů.
KAREL HANZLÍK
STAROSTA

Citát

Loňský rok nás
postavil před zcela
nečekané výzvy.
Jsem ráda, jak v této
náročné době obstálo
naše Centrum sociálně
zdravotních služeb.
JITKA SYNKOVÁ
STAROSTKA

Citát

Čeká nás spuštění
projektu rezidentního
parkování, které již
přineslo nemálo tlaku.
Věřím však, že bude
časem vnímáno jako
správný krok.
ZDENĚK KUČERA
STAROSTA

PRAHA 15

Milan Wenzl

PRAHA 16

Karel Hanzlík

PRAHA 17

Jitka Synková

PRAHA 18

Zdeněk Kučera

ANKETA MEZI STAROSTY.
CO CHYSTAJÍ V ROCE 2021?
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Měl by přijít konec
nerovnostimezi
supermarkety
a malými obchody.

Vláda podle Jana Blatného
příští týden upraví seznamne-
zbytného zboží, které mohou
nabízet obchody. Ministr
zdravotnictví to řekl včera po
návštěvě očkovacího centra
v Brně. Zachovat chce pravi-
dlo, že velké obchody nesmí
prodávat zboží, na které se
specializují malé prodejny,
jež mají kvůli opatřením pro-
ti covidu-19 zavřeno. Od
27. prosince lze v supermarke-
tech prodávat jen výrobky po-
volené i pro prodej v malých
obchodech. Lidé tak smí naku-
povat například potraviny, po-
honné hmoty, drogerii, léky,
krmiva či brýle.

Opoziční politici v té sou-
vislosti kritizují, že podle ak-
tuálního seznamu je třeba
v případě obuvi nutné spolé-
hat na internetové obchody,
zato kamenné prodejny mo-
hou nabízet například zbra-
ně a střelivo. Blatný řekl, že si
kabinet uvědomuje, že se se-

znam nezbytných věcí pro-
měňuje mimo jiné v souvis-
losti s tím, jak se mění roční
období. „V rámci úpravy PES,
kterou plánujeme příští tý-
den, bude upraven i tento se-
znam. Budou tam zahrnuty
asi například papírnické vý-
robky. Je to potřeba kvůli dě-

tem do škol,“ řekl. Na nerov-
nost podmínek pro prodej
v supermarketech a malých
obchodech upozorňovala při
podzimní vlně epidemie opo-
zice. Vadilo jí, že supermarke-
ty nabízely i zboží ze sorti-
mentu drobných prodejen,
které musely zůstávat zavře-

né. Blatný chce, aby ani po
změnách nevznikaly konku-
renční výhody. „Bude to pro
všechny. Pokud povolíme na-
příklad papírnické výrobky
v hypermarketech, musí je
být možnost prodávat
i mimo ně. Ta spravedlnost
bude zachována,“ uvedl. ČTK

V nemocnicích se očekává těžký týden, ale křivka se láme

Další vakcíny míří do domovů důchodců
V Ústeckém kraji začalo zkušební očkování klientů ústeckého domova pro seniory.
Očkovat se dají také zaměstnanci. „Museli jsme vyloučit některé, kteří jsou v takzvané
ochranné lhůtě po prodělaném covidu,“ dodal ředitel Domova pro seniory Severní
Terasa Petr Boťanský. Mluvil také o tom, že informaci o očkování dostal domov
důchodců pozdě, takže ne všichni klienti vakcínu dostali, protože se nepodařilo
zajistit podpisy od všech opatrovníků těchto lidí. ČTK

Ministr zdravotnictví Jan
Blatný mluví o tom, že příští
týden bude pro nemocnice
velmi náročný.

● Záložní nemocnice začnou
sloužit pacientům s nemocí
covid-19, jen kdyby se kapacita
lůžek v nemocnicích v zemi
blížila vyčerpání. Zatím je
volná asi z 20 procent.

● Podle něj čeká nemocnice
výrazná zátěž další týden, pak

by mohla čísla klesat i tam.
Blatný to řekl při návštěvě zá-
ložní nemocnice na výstavišti
v Brně, jež funguje jako
velkokapacitní očkovací
centrum. Záložní nemocnice
je kromě Brna i v Praze na
Výstavišti.

● Blatný zmínil také problémy
v chebské nemocnici, jež
převezla některé pacienty
do jiných krajů kvůli chybějí-
cím kapacitám. Křivka nákazy

se podle Blatného možná
otáčí. „Výraznou zátěž nemoc-
nic můžeme předpokládat
dalších sedm až deset dní
a pak by to mohlo klesat
i tam. Tím pádem se snižuje
i pravděpodobnost aktivace
záložních nemocnic,“ odhadl
ministr zdravotnictví.

● Brněnská záložní nemocnice
má 300 lůžek, pražská 500 lů-
žek. Zatím do nich nebyl přijat
žádný pacient s koronavirem.

V Brně se záložní prostor na
výstavišti proměnil v očkovací
centrum, kde od pondělí pod-
stoupilo očkování 1500 policis-
tů, hasičů a seniorů.

● „Fakultní nemocnice v Brně
je schopná očkovat až
1000 osob za den,“ řekl minis-
tr Blatný. Podle něj bude cen-
trum denně očkovat až
3600 lidí. Další velké očkovací
centrum má vzniknout
v pražské O2 areně.

Od zítřka pro
starší 80 let
Kraje v Česku začaly testo-
vat centrální registrační
systém pro očkování proti
covidu-19, který se má
zítra otevřít nejdříve pro
lidi starší 80 let. Někteří
hejtmani ale mají výhra-
dy k jeho fungování.
V Česku dále pokračuje
očkování zdravotníků
a seniorů v domovech
vakcínou od firem Pfizer
a BioNTech a dorazilo prv-
ních 8400 dávek od společ-
nosti Moderna.

Tvrději proti
lidem bez roušky
Policisté ve Zlínském kra-
ji při kontrolách dodržo-
vání vládních nařízení,

která mají omezit další ší-
ření koronaviru, nejčastě-
ji postihují nenošení rou-
šek na předepsaných mís-
tech. Pokuty lidé dostáva-
jí také například za popíje-
ní alkoholu na veřejnosti.
Policisté udělali 37 tisíc
kontrol, pokutou nebo do-
mluvou postihli stovky
lidí. Za porušení nařízení
může policie lidem uložit
pokutu až 10 tisíc korun.

Zemřelo přes
13 tisíc Čechů
Od březnového začátku
epidemie v Česku zemře-
lo 13 656 nakažených.
V předchozích dnech se
denní počty úmrtí pohy-
bovaly většinou kolem
150 až 170. Přibývá také
vážných případů, těch je
nyní 1100. ČTK

Index rizika protiepidemické-
ho systému PES, kterým se
řídí opatření proti šíření ne-
moci covid-19, včera klesl
z úterních 84 bodů na
81 bodů ze sta. Je tak nejnižší
od začátku roku, ačkoli se stá-
le drží na úrovni nejvyššího,
pátého stupně pohotovosti
PES. Vyplývá to z údajů na
webu ministerstva zdravot-
nictví. Klesly všechny ukaza-

tele pro výpočet indexu. Tak-
zvané reprodukční číslo kles-
lo z 1,12 na 1,01. Pokles pod
hodnotu jedna se pokládá za
začátek zpomalování šíření
nemoci, protože ukazuje, že
jeden pozitivně testovaný
v průměru nakazí méně než
jednoho dalšího člověka.
V posledních dnech se po-

dle statistik ministerstva sní-
žily denní počty nově potvrze-

ných případů covidu-19 ve
srovnání se stejnými dny
předchozího týdne. V pondě-
lí bylo nově nakažených asi
o čtvrtinuméně než před týd-
nem. Rizikové skóre PES se
vypočítává kromě reproduk-
čního čísla také z údajů o prů-
měru počtu nakažených na
100 tisíc obyvatel za dva týd-
ny, čtrnáctidenního průměru
nakažených mezi seniory

a podílu hospitalizovaných
lidí s covidem-19, u kterých
se nákaza prokázala až v ne-
mocnici. Všechna tato krité-
ria včera ve srovnání s úte-
rým poklesla. Například po-
díl hospitalizovaných,
u nichž nákaza nebyla proká-
zána před hospitalizací, klesl
z 52 na 51 procent. Rizikové
skóre PES se na úroveň nej-
vyššího stupně pohotovosti

dostalo už 18. prosince 2020.
Vláda pak rozhodla o zpřísně-
ní opatření ze čtvrtého na
pátý stupeň od 27. prosince.
Od 30. prosince je index opět
vytrvale nad hranicí nejvyšší-
ho stupně PES, která činí
76 bodů. Na začátku ledna
byl dokonce na 90 bodech,
což byla nejvyšší hodnota in-
dexu od jeho zavedení loni
na podzim. ČTK

Otevřou se další obchody?
Blatný slíbil, že PES upraví

Krátce

Covid-19. Šíření viru pravděpodobně zpomaluje
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Všechna vakcinační centra bu-
doumuset povinně hlásit naoč-
kované lidi tentýž den do Infor-
mačního systému infekčních
nemocí (ISIN) a evidovat počet
vakcín ve skladovém softwaru.
Prioritní skupiny, které budou
očkovány přednostně, se podle
ministra nezměnily. Do eviden-
ce zájmu o očkování se budou
senioři nad 80 let moci hlásit
od pátku, po víkendu je doplní
zdravotníci.

Systém podle ministra zdra-
votnictví Jana Blatného nyní
prochází zátěžovými testy. Ne-
vyloučil možnost problémů,
systém by měl ale zatížení
unést, uvedl. „Očkovací strate-

gie byla představena před Vá-
noci, dnes jsme dali na vědomí
vládě metodický pokyn. Defi-
nuje, jak vypadá očkovací cen-
trum, velkokapacitní centrum
a jak probíhá vakcinace,“ do-
dal ministr. Dvě mimořádná
opatření, která ministr pode-
psal, pak podle něj ve zkratce
umožňují, aby všichni lidé
v ČR, kteří mohou čerpat pení-
ze ze zdravotního pojištění,
měli možnost být očkováni.

Podle Blatného budou mít
všechna očkovací centra povin-
nost hlásit očkované do ISIN
a používat potřebný skladový
software. V metodickém poky-
nu jsou také podrobnosti o vy-

bavení centra, potřebném per-
sonálu nebo předcházení nežá-
doucím reakcím. Ministerstvo
zapracovávalo další připomín-
ky krajů nebo ostatních minis-
terstev. Například s minister-
stvem průmyslu bylo podle
Blatného nutné si vyjasnit, co
přesně znamená klíčová infra-
struktura státu, jejíž zaměst-
nanci mají přednost v očková-
ní před ostatními. Minister-
stvo podle Blatného neplánuje
zveřejňovat denní data o po-
čtech vakcín a očkovaných
proti covidu-19. „Zatím si mys-
lím, že přednější je přesnost
dat před jejich poskytnutím,“
dodal. Až budou nemocnice

data včas hlásit, bude mít mi-
nisterstvo k dispozici on-line
portál, kde bude sledovat in-
formace průběžně. Zveřejňo-
vat chce data týdně. „Bude to
pěkný, přehledný, pravidelně
vydávaný soubor informací,“
řekl.

Ministr Blatný také uvedl,
že si předvolá ředitele Státní-
ho zdravotního ústavu Pavla
Březovského kvůli informa-
cím serveru Seznam Zprávy,
že ústav rozdělil tisícovku vak-
cín proti nemoci covid-19
mezi své zaměstnance, ale i je-
jich příbuzné. Blatný po dneš-
ním jednání vlády novinářům
řekl, že v žádném případě ne-

lze tolerovat, aby se někdo do-
stal neopodstatněně k vakcíně
dřív než jasně vymezené prio-
ritní skupiny seniorů či zdra-
votníků. ČTK

Herec Michal Su-
chánek je zoufalý
z aktuální korona-
virové situace,
i proto v neděli vy-
stoupil na protestu
iniciativy Chcípl
PES. Proti rouškám
ale není, také se
chce dát očkovat.

Hostem CNN Prima NEWS
360° Pavlíny Wolfové byl he-
rec Michal Suchánek, mluvil
o tom, jak to myslel, když
v neděli hovořil před stovka-
mi lidí na pražském Staro-
městském náměstí. Řekl, že
vláda dělá zmatečné rozhod-
nutí. „Lidi se bojí, stále se
něco mění a důvěra se ztrácí.
Důvod, proč jsem na demon-
straci šel, je ten, že jsem chtěl
pomoct Danielu Landovi. Kdy-
si, ještě před revolucí, jsme
spolu také podobně běhali po
Václaváku nebo po Staromá-
ku,“ vysvětluje Suchánek
a dodává, žemu vadí ostrá kri-
tika mířená právě na zpěvá-
ka, který se demonstrace
také zúčastnil. Daniel Landa
přišel i 5. ledna do Sněmov-
ny, konkrétně kvůli petici
Blanický manifest za svobo-
du 2020. Zároveň zde kritic-
ky vystoupil proti koronaviro-
vým omezením. Nelíbí se mu
však nařčení, že by měl být
„antirouškař“. „Nejsem proti
rouškám. Chci se dát očko-
vat, věřím vakcíně,“ říká. Ně-
která média podle Suchánka
jeho názory převrátila. Na
současné situaci herci vadí

hlavně fakt, že je populace
zmateně informovaná. „Jsem
vytočený. Lanovky nejdřív
ano, potomne. Chtěl bych ně-
komu věřit, ale je to těžké.
Když se vše stále mění, důvě-
ra se ztrácí,“ popisuje chaos
Suchánek.
Vláda by se podle něj měla

k celé situaci jasněji postavit.
„Andrej Babiš dluží vysvětle-

ní. Nemyslím si, že se něco
stane, když člověk přizná, že
udělal chybu, a bude se sna-
žit ji napravit. Vzkázal bych
mu, že se v tom neorientuji
a jsem zoufalý jako asi i jiní,“
podotýká. „Už ani nevím, jest-
li si lze podat ruce, nebo ne,“
dodává a vysvětluje, že už se
někdy cítí jako blázen. Podle
herce je jasné, proč lidé pro-

testují. „Někteří prožívají
existenční problémy každý
den a uvědomují si, že oprav-
du skončí špatně.“
Evoluční biolog a parazito-

log Jaroslav Flegr s ním sou-
hlasí v tom, že vláda špatně
komunikuje s veřejností.
„Epidemii zvládneme, když
bude 500 nakažených den-
ně,“ uvedl v pořadu CNN Pri-

ma a dodal, že na demonstra-
ci v Praze nebyl. „Kdyby mě
pozvali, velmi bych váhal,
mám toxoplazmózu, je ale
možné, že bych riskoval a šel
bych tam vysvětlit zoufalým
lidem, že to, proti čemu boju-
jí, je špatně,“ řekl parazito-
log. Podle Flegra bychom se
měli chovat rozumně. „Měli
jsme šanci se do normálu vrá-
tit, ale my jsme vše rozvolnili
už před lednem, kdy bylo jas-
né, že přijde třetí vlna
a k tomu jsou ještě chřipky,“
sdělil.
Flegr se Suchánkem souhla-

sí v tom, že nikdo pořádně
nic nevysvětlil, například prá-
vě proč nosit roušku nebo ne-
podávat ruku. Stejně tak se
stejně jako herec chce dát co
nejdříve očkovat.
Flegr uvedl, že leden

„opravdu nebude hezký“.
„Musíme srazit epidemii tak,
aby bylo 500 lidí denně –
a všechny vytrasovat,“ před-
stavil parazitolog svůj recept
na to, jak se lze vrátit co nej-
rychleji k normálu. „Když to
zvládne stát a nedojdou nám
jehly, tak simyslím, že oprav-
du do podzimu budou očko-
vaní všichni,“ dodal Flegr. Do-
mnívá se, že k tomu bohužel
Česko zatím nesměřuje. Jedi-
nou záchranou tak podle
jeho slov zůstávají kraje, kte-
rým na lidech záleží. iDNES.cz

*Platí pro nákupy zákazníků zaregistrovaných
a současně přihlášených v online shopu dm.cz.

VYSOKÁ KVALITA
ZA NÍZKOU CENU
Jemné pečující
složení s aloe
vera, vitamínem
E, avokádovým
a mandlovým
olejem poskytuje
citlivé pokožce
rtů potřebnou
hydrataci.

Balea
Sensitive
balzám na rty
2 x 4,8 g

2990
14,95 Kč za 1 ks

Kč

Na Staromáku MAFRA

inzerce

„Nejsem antirouškař, ale ať
naše vláda komunikuje jasně“

Očkovací centra. Denně nahlásí počet
Chtějí odvolání

V Královéhradeckém kraji
opoziční hnutí ANO žádá od-
volání radního kraje pro zdra-
votnictví Zdeňka Finka.

● Krajská nemocnice ve Dvoře
Králové nad Labem v pátek
přednostně očkovala proti
covidu-19 jeho manželku.



www.metro.cz DOMOV čtvrtek 14. ledna 2021 08

Jak budeme dnes
pracovat, tak bude-
me zítra žít! Zprofa-
nované heslo minu-
lé éry. V architektu-
ře však platí stále.

Prvotní nadšení z práce na
dálku v některých oborech
znatelně opadlo. Ale tvůrci
budoucích obytných i pracov-
ních prostorů přiznávají, že
současné pracovní metody
ovlivněné koronavirem do
svých vizí o architektuře zřej-
mě přenesou.

Krize odhalují slabiny
„Současná pandemie ne-

chává vyniknout skvělým,
nadčasovým a vizionářským
projektům, které tu jsou už
roky, ale teď je teprve začíná-
me oceňovat,“ myslí si Jana
Mastíková, hlavní architekt-
ka studia Loxia. Současně při-
pomíná, že architektura, jež
má v době svého vzniku re-
zervy a chybí jí určité vizio-
nářství, během zlomových
okamžiků začne viditelně za-
ostávat. „Krize vždy až na
dřeň a bez pozlátka odhalují
to dobré i to špatné,“ zdůraz-
ňuje Mastíková.

Hobby, nebo pracovna?
Jsou vizionářské výhledy

součástí práce například vel-
kých developerů? Přemýšlí
o tom, že mnohé z toho, co
nyní působí na pracovní re-
žim jednotlivců i firem, by
měli promítnout do budou-
cích staveb? „V některých na-
šich projektech jsou pracov-
ny a takzvané hobbymístnos-

ti již ve standardu, to byla pra-
xe už před epidemií,“ řekl de-
níku Metro Ondřej Šťastný,
hlavní analytik společnosti
Central Group. Firmy tohoto
typu však musí uvažovat
komplexněji, při projektová-
ní mohou jen teoreticky od-
hadovat, zda si budovaný byt
koupí manažer pracující
i doma, rodina s dětmi, nebo

starší bezdětný pár v důcho-
du. „S ohledem na již samo-
zřejmé rozšíření internetu
do domácností už delší dobu
standardně umísťujeme do
každé místnosti vedle elek-
trických i datové zásuvky,
i když drtivá většina lidí sdílí
doma internet prostřednic-
tvím wi-fi,“ dodává Šťastný.
Zásuvka pro počítačový kabel

ale umožňuje třeba vytvořit
variabilně pracovní prostor
z té či oné místnosti.

Opatrnost namístě. Co je
nyní, nemusí být za pět let
Naopak zdrženlivější ve

směru „epidemických vizí“ je
Evžen Korec, majitel develo-
perské společnosti Ekospol.
„Development je během na

dlouhou trať, už kvůli dlou-
hým povolovacím lhůtám se
projektuje léta dopředu. To,
co se plánuje nyní, bude na
trhu nejdříve za pět let,“ při-
pomíná Korec. V takové situa-
ci nelze podle něho reagovat
na každý nový trend. „Byť je
koronavirus nyní obrovský
problém, není předpoklad,
že stejná situace bude i v ná-
sledujících letech, natož za
pět let,“ uzavírá generální ře-
ditel Ekospolu. Lidé budou
podle jeho názoru hledět i na-
dále spíše na cenu, co si mo-
hou skutečně dovolit, a větší
zájem o speciální prostory
pro práci doma proto neoče-
kává.

Život bez dotyku
Již téměř rok trvající nej-

různější hygienická omezení
se podle architektky Jany
Mastíkové bezpochyby pro-
mítnou i do projektování kan-
celářských objektů. Zasáhne
to s největší pravděpodobnos-
tí i do projektování velkých
obchodních center.
„Už nyní se ve větší míře

projevuje například instalace
bezdotykových vodovodních
baterií ve veřejných toale-
tách, to ještě zesílí,“ říká ar-
chitektka. Volnější časový re-
žim a větší využívání jedno-
ho pracoviště více lidmi
v rámci sdíleného pracovní-
homísta ovlivní i uzpůsobení
kancelářských budov a jejich
rozměry. „Lze předpokládat
stále více takzvaných setkáva-
cích prostorů místo kancelá-
ří. Stoly dál od sebe, oddělova-
cí plexiskla, tomůže být stan-
dard v rámci budov, což si teď
možná ještě neumíme úplně
představit,“ myslí si Mastíko-
vá. PAVEL HRABICA

*Platí pro nákupy zákazníků zaregistrovaných
a současně přihlášených v online shopu dm.cz.

VYSOKÁ KVALITA
ZA NÍZKOU CENU
Intenzivně chrání suchou pokožku
před popráskáním a nepříznivými
povětrnostními vlivy.

Balea
tělová vazelína
s měsíčkem
lékařským
250 ml

3990
15,96 Kč za 100 ml

Kč

povětrnostními vlivy.

Vize příštích desetiletí

Tradiční obchodní domy jsou
minulostí. Změny lze čekat
v koncepci nákupních center.

● Přesun nákupů do sféry
e-shopů a dodání zboží až
do domu může zcela přemě-
nit nabídku obchodů a slu-
žeb v „chrámech konzumu“.

● Jednou z vizí je výraznější
spojení nákupních center
s prostorami pro kanceláře
a menší firmy, kulturními
zařízeními či gastronomií.

● Architektoničtí vizionáři
plánují do budoucích nákup-
ních center i luxusnější byty
pro náročné klienty.

Spolu, ale dál od sebe

60:40
Takový je současný nejobvyk-
lejší poměr mezi plochou,
kterou v kancelářích zabírají
samotné pracovní stoly, a plo-
chou, jež tvoří společné
pracovní zázemí.

6
Již nějaký čas se zmenšují
prostory určené pro společné
setkávání, nejobvyklejší jsou
místnosti pro šest lidí.
Pandemická doba však může
změnit jejich velikost tak, aby
lidé měli větší odstup.

inzerce

Venku to
žije stále víc
V mnoha evropských stá-
tech jsou – i kvůli vysokým
cenám – rozměry většiny
bytů menší, dalším obývá-
kem jsou proto pro lidi par-
ky, náměstí, dvory. Tento
trend se přesouvá k také
k nám, města mu vycházejí
tvorbou veřejných pro-
stranství naproti (na sním-
ku je prostor před českobu-
dějovickým Jihočeským di-
vadlem). Architekti zdůraz-
ňují, že při vytváření tako-
vého prostoru je nutné vy-
balancovat využití, funk-
čnost a také finanční nároč-
nost na udržování. MAFRA

„Epidemická“ architektura
se narodí za pět či deset let
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Podle slov personá-
lu si jen odskočil
na toaletu.

Bulvární deník Blesk včera
přinesl fotky, podle nichž při-
stihl bývalého prezidenta Vác-
lava Klause, jak v úterý strávil
více než hodinu v uzavřené re-
stauraci v Praze a neměl rouš-
ku. Restaurace jsou nyní kvů-
li šíření nemoci covid-19 uza-
vřené, povolen je jen výdej jíd-
la přes okénko.

Klaus přišel podle Blesku
v úterý kolem poledne do re-
staurace Dejvická 34 v Pra-
ze 6. Čtenář deníku, který si
šel do restaurace pro jídlo
a přitom exprezidenta vyfoto-
grafoval, Blesku řekl, že Klaus
bez roušky šel v restauraci
hned do spodních prostor
podniku. Vchod následně hlí-
dali Klausovi osobní strážci.
V podniku Klaus strávil asi ho-
dinu a čtvrt. „Pan Klaus je náš
věrný zákazník a měl tu ob-
jednané jídlo s sebou do kra-
bičky. Stavoval se u nás jen na
toaletu,“ řekl Bleskumanažer
restaurace, který nechtěl
uvést jméno. Podle deníku si
ale Klaus při odchodu žádné
jídlo neodnášel.

Bývalý prezident si nemys-
lí, že má jeho jednání špatný
vliv na veřejnost. „Je na kaž-
dém člověku, ať si zmého cho-
vání vezme, co uzná za vhod-
né. Já nejsem ten, kdo káže
vodu a pije víno, jako někteří
politikové, kteří svou návště-
vou restaurace porušili svá
vlastní pravidla,“ sdělil serve-
ru Novinky.cz. Dodal, že vlád-
ní pravidla od počátku kritizu-
je a je to od něj „jistá forma“
občanské neposlušnosti.
„S existujícími a stále prodlu-
žovanými příkazy a zákazy se
nesmíme smiřovat. Ve svo-
bodné zemi má mít člověk
právo jít, kam chce. Je-li mu
to odpíráno, má se snažit po-
souvat hranicemožného – ne-

jen pro sebe, ale pro všech-
ny,“ dodal.

Klaus opakovaně kritizuje
vládní nařízení, která mají
omezit šíření covidu-19. V ne-
děli se například zúčastnil de-
monstrace odpůrců opatření
v Praze. Podle snímků z akce
ani při projevu k tisícovkám
účastníků protestu či při foto-
grafování s demonstranty ne-
měl na obličeji roušku.

Porušení protiepidemic-
kých opatření se dopustili
i bývalý ministr zdravotnictví
Roman Prymula a předseda
poslanců ANO Jaroslav Faltý-
nek, loni v říjnu se v době uza-
vření restaurací zúčastnili
schůzky s dalšími lidmi ve vy-
šehradské restauraci Rio’s.
Oba za to pokutovali 3000 ko-
runami. Sankci dostala i re-
staurace, výše pokuty zatím
není známa. Prymula násled-
ně odešel z postu ministra
a Faltýnek rezignoval na post
prvního místopředsedy vlád-
ního hnutí ANO. Pokutu od
pražského magistrátu dostali
loni i předseda KDU-ČSL Mari-
an Jurečka a šéf poslanců TOP
09Miroslav Kalousek. Oba po-
rušili opatření proti nemoci
covid-19 tím, že si dali pivo.
Kalousek ho vypil v uzavřené
restauraci při čekání na jídlo
a Jurečka na ulici. ČTK

Václav Klaus ČTK

On-line. Potravinové lístky
Teplické muzeum přibližuje lidem potravinové lístky. Ve
sbírkách má historické archy i pouzdro na ústřižky. Expo-
nát měsíce si mohou zájemci prohlédnout na webu mu-
zea. Přídělový systém platil na území Teplicka souhrnem
20 let. První přídělový systém vešel v platnost na Teplic-
ku v roce 1915 jako opatření při selhání zásobování za
první světové války. Obyvatelstvo bylo tehdy rozděleno
do tří kategorií, a to na samozásobitele, nesamozásobite-
le a těžce pracující. ČTK

59,90
109,90� 45%

54,90

42,90
54,90 21%

42,90

299,90

39,90
59,90 33%

KUŘE DUO*
chlazené
cena za 1 kg

RYBÍ FILÉ
NOWACO
porce, mražené
300 g
100 g 19,97 Kč

WHISKY
GRANT'S*
40 % alk.
1 l

ČERSTVÁ VEJCE*
velikost M | 30 ks
1 ks 1,83 Kč

STOLNÍ HROZNY
RÉVY
VINNÉ BÍLÉ
bezsemenné,
balené
500 g
100 g 7,98 Kč

MÁSLO
JIHOČESKÉ
250 g
100 g 17,16 Kč

1 l

ODČTVRTKADOSTŘEDY
14.1. –20. 1. 2021

Chyby v tisku vyhrazeny.Mohoubýt použity ilustrační fotografie. Vyhrazujeme si právo
změn. Množství zboží je omezené. *Takto označené produkty nenáleží do stálého
sortimentu, mohou být dodány na prodejny v menšímmnožství, proto nabídka na
toto zboží platí pouzeprvní denuvedenéhoobdobí akce.Další podmínky nabídky na
www.penny.cz.

Platnost a produktová nabídkamohou být ovlivněny nařízeními vlády.

Exprezident Klaus
byl v restauraci

Krátce

Sněžit bude dál
Na většině hor v České
republice připadne další
sníh, až do dnešního ve-
čera by se tam sněhová
pokrývka mohla zvýšit
zhruba o 15 centimetrů.
Na severozápadě Čech
zároveň hrozí vysoké
nebezpečí tvorby závějí,
kvůli kterým mohou být
některé silnice nesjízd-
né. Mohou se také tvořit
sněhové jazyky.

Zrušení pokuty
Nejvyšší správní soud
potvrdil zrušení pokuty
500 tisíc korun, kterou
uložil ministerstvu za-
hraničí Úřad pro ochra-
nu hospodářské soutěže.
Ministerstvo ji dostalo
za zakázku na rozvoj
konzulárních systémů
ePasy v letech 2016 až
2019, kterou zadalo bez
otevřeného tendru. Byl
tak potvrzen rozsudek
krajského soudu. ČTK
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Záchranný fond EU
poskytne 750 mi-
liard eur. Ručí za
ně všechny země
sedmadvacítky.

Covidová krize je i krizí eko-
nomickou. Brusel proto při-
šel se záchranným balíkem,
jehož nejmohutnějšími pří-
jemci ve společné výši 349mi-

liard eur jsou Itálie (60 milio-
nů obyvatel) a Španělsko
(50 milionů). Obě země mají
do zítřka představit živo-
taschopné plány, jak je dobře
využít. A výsledek? Brusel za-
číná ztrácet trpělivost.

Dojná kráva
Vlády v Římě a v Madridu

se nesnaží zakrýt, že pomoc
vnímají jako šanci pro napl-
nění populistických slibů.
Španělsko, s nejvyšší neza-

městnaností v celé Evropě,

diskutuje o čtyřdenním pra-
covním týdnu. Itálie, s vyso-
kým státním dluhem, zase za-
vádí nepodmíněný základní
příjem a snižuje důchodový
věk. K nelibosti Němců či Ni-
zozemců, kteří to vše platí.
Pro Itálii, s ekonomikou

ochablou dávno před korona-
virovou krizí, může jít o hoto-
vý jackpot. Z celkových
750 miliard evropských gran-
tů a půjček dosáhne na
209 miliard. Je to víc, než ko-
likměla Itálie díky poválečné-

muMarshallovu plánu. V ces-
tě k tomu, aby současné zota-
vení bylo stejně úspěšné, sto-
jí pár podmínek.
O plánech obnovy se toho

moc neví. „Doposud víme jen
málo o tom, jak Itálie a Špa-
nělsko chtějí s penězi z fondu
opravdu naložit,“ napsal ko-
mentátor německého listu
Die Welt. Některé z podezře-
lých projektů například mají
majitelům domů umožnit
zdarma zbudování foto-
voltaických panelů.

Deník DieWelt připomíná,
že Němci si užívají důchod
v průměru muži 19,1 a ženy
22,5 roku. V Itálii a Španěl-
sku ho pobírají muži
21 a ženy přes 25 let. Čeští
muži pobírali podle údajů za
předloňský rok penzi prů-
měrně 19 let, ženy o devět let
déle než muži. Podle němec-
kého listu je pak obtížné spo-
řivým zemím vysvětlovat, že
mají podporovat Italy, kteří
si užívají lepší důchody. Po-
dobné kroky se navíc míjí
s podstatou covidové obnovy,
která má mířit především na
mladé a jejich vzdělávání.

Bez budoucnosti
Brusel je ze situace nervóz-

ní a šéfka Komise Ursula von
der Leyenová to považovala
za nutné Italům připome-
nout. „Aby Itálie využila koro-
navirové fondy, potřebuje
ochotu k reformám,“ uvedla
během nedávné návštěvy Mi-
lána. Mladí Italové podle ní
musí dostat šanci najít si dob-
rou práci. Narazila tím na je-
den z chronických problémů
země: odchodmladých, již se
doma nemohou uplatnit.
S potřebnými reformami

otálejí i Španělé, kterým při-
padne z evropské pomoci dru-
hý největší balíček, celkem
140miliard eur. iDNES.cz a HAL

Ochrana ústavy
Nejvyšší velitelé ozbroje-
ných sil USA sdružení ve
sboru náčelníků štábů
americké armády ve spo-
lečném prohlášení odsou-
dili „rozvratnou činnost
a vzpouru“, ke které do-
šlo minulý týden v sídle
Kongresu. Příslušníkům
armády rovněž připomně-
li, že jejich povinností je
chránit ústavu a podporo-
vat její dodržování. Udá-
losti z minulého týdne
totiž podle médií velmi
oživily debaty o extremis-
mu mezi americkými
vojáky.

I Češi jen s testem
Německo bude ode dneš-
ka při příjezdu z vysoce
rizikových oblastí, kterou
je také Česká republika,
a z regionů s výskytem
zmutovaného covidu-19
požadovat negativní
koronavirový test.

Zpět do domoviny
Ruský opoziční předák
Alexej Navalnyj oznámil,
že se v neděli vrátí do Rus-
ka. Kritik Kremlu je v sou-
časné době v Německu,
kde se zotavuje z pokusu
o otravu novičokem. ČTK

*Platí pro nákupy zákazníků zaregistrovaných
a současně přihlášených v online shopu dm.cz.

VYSOKÁ KVALITA
ZA NÍZKOU CENU
Pravidelné čištění pleti
je prevencí vzniku
nedokonalostí pleti,
proto ho nezanedbávejte
ani ve dnech, kdy nejste
nalíčená. Micelární voda
účinně čistí pleť, oči
a rty. Složení s micelami
šetrně odstraňuje
veškeré nečistoty
a přebytečný kožní maz.

Balea
pleťová
micelární voda
levandule
400 ml

7490
18,73 Kč za 100 ml

Kč

Většina členů americké Sně-
movny reprezentantů podle
očekávání podpořila návrh
ústavní žaloby na prezidenta
Donalda Trumpa. Současný
šéf Bílého domu čelí obvinění
z podněcování ke vzpouře
v souvislosti s událostmi z mi-
nulé středy, kdy jeho příznivci
zaútočili na Kongres. Už před
hlasováním dalo několik čle-
nů Trumpovy Republikánské
strany najevo, že návrh demo-
kratické většiny ve Sněmovně
reprezentantů podpoří. Žalo-
ba by ještě tento týden mohla
být předložena Senátu. ČTK

Krátce

U. Leyenová PROFIMEDIA.CZ

Premiéra
hippies
V sobotu 14. ledna 1967
se v sanfranciském Gol-
den Gate Parku sešlo na
třicet tisíc lidí, aby oslavi-
li svobodu, volnou lásku
a LSD. K tanci a poslechu
zahrály kapely Grateful
Dead či Jefferson Airpla-
ne. Zrodilo se tak hnutí
hippies, které si v červnu
téhož roku užilo svou
první světoznámou akci
– Summer of Love. HAL

Rampouchy v subtropech
Bouře Filomena přivála do Španělska nejvydatnější
sněhovou nadílku za posledních padesát let. Na snímku
sledujete kaskádu rampouchů, které zkomplikovaly
dopravu v Roncalu na severu země. AP

Sněmovna.
Podpořila
návrh žaloby

ROLLING STONE

inzerce

Co je s vámi, jižní giganti?
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V neděli obletěla Českou re-
publiku zpráva, že v pouhých
41 letech podlehl vážné ne-
moci spojené s komplikace-
mi s covidem-19 hudebník
David Stypka. Po umělci, kte-
rému byla v roce 2019 dia-
gnostikována rakovina sliniv-
ky břišní, zůstala jeho životní
partnerka a tři děti.
Nahrávací společnost Singl-

Ton, pod niž se svou kapelou
Bandjeez poslední léta spa-
dal, se proto rozhodla jeho ro-
dině pomoci a v úterý zveřej-
nila oficiální sbírku na webu
Znesnaze21.cz s úvodním cí-
lem vybrat 200 tisíc za 91 dní.
„David se svojí kapelou

Bandjeez musel kvůli své ne-
moci a omezením spojeným
s pandemií covidu-19 zrušit
naprostou většinu svých kon-
certů v roce 2020. I z těchto
důvodů se ocitl s rodinou
v kritické finanční situaci.

Tato sbírka má pomoci jeho
přítelkyni a jejich třem ma-
lým dětem. Příspěvky půjdou
na částečné zaplacení hypoté-
ky a na další nezbytné rodin-
né výdaje,“ stálo v úvodních
informacích. Ve sbírce, kte-

rou vzápětí sdílelo mnoho
jeho kolegů, se původní část-
ka vybrala za pár hodin. Pak
byla navýšena na milion
a i ten byl záhy překonán.
„Upřímně, takovou vlnu so-

lidarity jsme vážně nečekali.
David žije jako člověk a umě-
lec v povědomí mnohem více
lidí, než jsme si dokázali před-
stavit. K tomu se museli nut-
ně přidat lidé, kteří chtějí po-
moci rodině v nouzi,“ reagu-
je Martin Červinka, umělec-
ký ředitel SinglTonu.
Běhemprvního dne se sbír-

ka přehoupla přes 2,5 milio-
nu. „Nikdo to nyní nemá leh-
ké. Je obdivuhodné, že i v ta-
kové situaci dokážou lidé po-
moci. Neuvěřitelné,“ pouka-
zuje Červinka. Navíc sbírka
potrvá ještě 89 dní, lidé tak
mají šanci přispět a výsled-
nou částku na webové strán-
ce Znesnaze21.cz navýšit. IBE

Vyklidí bondovka,
marvelovka i nové
Rychle a zběsile
pole také letos?

Kvůli pandemii koronaviru
jsme se v loňském roce nedo-
čkali většiny velkých filmo-
vých událostí. To je také dů-
vod, proč se v žebříčcích nej-
očekávanějších filmů letošní-
ho roku opět objevuje bondov-
ka Není čas zemřít, marvelov-
ka Black Widow, devátý díl zá-
vodnické akční série Rychle
a zběsile či nová adaptace sci-fi
klasiky Duna. Už teď je nicmé-
ně jasné, že v nadcházejících
měsících bude kvůli prázd-
ným kinům v tuzemsku i ve
světě docházet k dalším odsu-
nům. Ani snímky, které mají
v tuto chvíli stanovené datum
na tento rok, je tedy bohužel
nutně nemusí dodržet.

Chaotický kalendář
Procházet si výhledy ki-

nopremiér, jež byly napsány
počátkem loňského roku, je
podobně smutné čtení jako ná-
sledná série textů o tom, kolik
filmů kina narychlo vyklízela.
Hollywood zažil kvůli epide-
mii pořádně divoké časy
a mnoho snímků, aby vůbec
loni mohly vyjít, umístil na
streamovací platformy. Finan-

čně se tento krok v drtivé větši-
ně případů trpce nevyplatil.
V každém případě vypadá rok
2021, co se nabídky filmů týče,
letos více než zajímavě. Para-
doxně i díky těm, jež si své fil-
my uvést na streamu loni ne-
troufli. Pokud tedy budeme op-
timisté, čeká nás skvělý filmo-
vý rok. Nebo alespoň jeho část.

Vrátí se Matrix i Krotitelé
duchů

Na své si mají v letošním
roce přijít fandové komikso-
vek. Pokud vše klapne, dorazí
letos do kin jak snímek od stu-
dií Marvel Black Widow s po-
hlednou Scarlett Johansson
v hlavní roli, tak kosmičtí Eter-
nals s Angelinou Jolie od stej-
ného studia. Premiéru by si
měla rovněž odbýt odkládaná
trojka série Kingsman s podti-
tulem První mise. Koncem
rokumá ještě dorazit komikso-
vý upír Morbius ztvárněný her-
cem a zpěvákem Jaredem Le-
tem.

Rok 2021 se má nést také ve
znamení velkolepých návratů
starých známých. Uveden má
proto být čtvrtý díl kultovní
sci-fi série Matrix, který režij-
ně vede pouze jeden ze dvou
původních sourozenců režisé-
rů – Lana Wachowski. Vrací se
v něm veteráni Keanu Reeves,
Carrie-AnneMoss. S účastí Lau-
rence Fishburna coby
Morphea se nepočítá. Své da-

tumpremiérymají zatím na le-
tošní rok stanoveni také noví
Krotitelé duchů, kteří budou
ignorovat neoblíbený ženský
remake, či již zmiňované Rych-
le a zběsile 9. Premiéru si má
odbýt i soubojmonster Godzil-
la vs. Kong, jejíž filmová dobro-
družství jsme mohli v kinech
a na streamu vidět v předcho-
zích letech. Vrátit se má také
Jurský svět, a především Tom
Cruise jako Maverick. V plánu
je totiž uvést dvojku legendár-
ního Top Gunu.

Letošních premiér je přiro-
zeně v plánu ještě daleko víc.
Snad se vše letos stihne odpro-
mítnout. Nebo alespoň větší
část. FILIP JAROŠEVSKÝ

David Stypka SINGLTON

Depresivní odhad

Podle amerického kulturního
serveru Variety mají studia
pro letošek již hotový plán
odsunu premiér.

● Mezi odsunuté tituly letošní-
ho roku podle něj nepřekva-
pivě patří nový Bond, Black
Widow, Morbius, Free Guy
nebo Godzilla vs. Kong.
Server tvrdí, že pokud se
podmínky drasticky nezlepší
v následujícím čtvrtletí,
zmíněné filmy se odloží či
přesunou na streamovací
platformy.

LUKÁŠ
PAVLÁSEK
„Tajně sním o filmové roli
zasmušilého detektiva.“

každý pátek ZDARMA
TÝDENÍK

UŽ ZÍTRA

THEODORA GO ÁTHEODORA GO Á
NESTVŮRNÉ DÁMY NA CESTÁCH

ČLENKY ATHÉNINA KLUBU
SE VYDÁVA EZPEČNOU CESTU

A GOSSOVÁ
STÁCH

AT
AJÍ NA NEBEZPEČNOU

THEODORODORA
E-KNIHY POHODLNĚ ZAKOUPÍTE TAKÉ

V INTERNETOVÉM KNIHKUPECTVÍWWW.KOSMAS.CZ

Sbírka. Solidarita s rodinou
zpěváka Stypky je obrovská

Filmová sezona
bude i letos nejistá

KOMERČNÍ SDĚLENÍ
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„Červený
mobil do polévky

nenakrájím.“
VLADIMÍR CEKOTA

Facebook

Přeházejte písmena
a vyjdou vám slova.
Ta doplňte do
prázdného řádku
pod písmeny.

Počasí

Vydává MAFRA, a. s., se sídlem Praha 5, Karla Engliše 519/11, PSČ: 150 00, IČ: 45313351. Tel.: 225 065 111. E-mail: dopisy@metro.cz; web: www.metro.cz.Redakce: Petr Holeček – šéfredaktor;
ŠimonMerta – zástupce šéfredaktora. Tištěný náklad ověřuje ABC ČR, člen IF ABC. Obchodní oddělení, e-mail: sales@metro.cz, inzerce@metro.cz, Brno, tel.: 516 202 521. Tisk: mafraprint – Praha

ČT1 ČT2 Nova ÓčkoPrima

15.55 To je vražda, napsala X
16.40 Cestománie
17.15 AZ-kvíz
17.40 Černé ovce
18.00 Události v regionech
18.25 Kde domovmůj?
19.00 Události
19.56 Branky, body, vteřiny
20.10 Doktor Martin (3)
21.00 Gejzír
21.35 Máte slovo sM. Jílkovou
22.30 Zpátky se Sobotou
23.30 Místo činu – Berlín
00.55 AZ-kvíz
01.30 Banánové rybičky
01.50 Malá farma
02.15 Dobré ráno
04.45 13. komnata Jaroslava

Svěceného

16.00 Kvarteto
16.30 Nádherné Španělsko (2/3)
17.20 České rybí legendy
18.15 Mistři medicíny
18.45 Večerníček
18.55 Dobrodružství vědy

a techniky
19.25 Vesnicopis
19.50 Zprávy v českém znako-

vém jazyce
20.00 Nejzajímavější města

na světě (2/6)
21.00 V karavanu po Česku (2/6)
21.25 Zakázaný Bůh (2/13)
21.55 Pravidla lži
23.55 Queer: AsexuaLOVE
00.25 Fargo II (1, 2/10)
02.10 Život je pes
02.55 Zvíře jako zbraň

16.00 Mentalista IV (24)
17.00 Odpolední Televizní no-

viny, Sportovní noviny
17.30 Co na to Češi
18.30 Ulice (3969)
19.30 Televizní noviny, Spor-

tovní noviny, Počasí
20.20 Ordinace v růžové za-

hradě 2 (1004)
21.40 Život ve hvězdách
22.10 Smrtonosná zbraň II (5)
23.05 Mentalista IV (23, 24)
00.50 Castle na zabití V (3)
01.30 Smrtonosná zbraň II (5)
02.10 Na hromádce s ex II (13)
02.30 Život ve hvězdách
03.05 Co na to Češi
03.45 Ordinace v růžové za-

hradě 2 (862)

15.50 Námořní vyšetřovací
služba X (8)

16.45 Policie v akci
17.30 Krimi zprávy
17.50 Prostřeno!
18.55 HLAVNÍ ZPRÁVY
19.40 Sport
19.55 SHOWTIME
20.15 Slunečná (71)
21.35 Ano, šéfe!
22.45 Mordparta (2)
00.00 Policie v akci
00.50 Námořní vyšetřovací

služba X (8)
01.45 Walker, Texas RangerV (7)
02.40 Jake a Tlusťoch V (20)
03.35 Prostřeno!
04.30 Jak se staví sen
05.40 Pohoda u krbu

06.00 Ranní fresh
09.00 Zpátečka
10.00 Óčko hity
13.30 Óčko trendy
15.00 Óčko Chart
17.05 Óčko hity
19.00 Moje desítka
19.50 Óčko hity
21.00 O BLACK LIST SPECIÁL

Tematický playlist rapu a R&B
od kolegů z Óčko BLACK

22.00 O BLACK LIST PARTY
Čtvrtek malý pátek, nalaď se
před víkendem s playlistem
v rytmu párty bangerů z Óčko
BLACK

23.00 Óčko flirt
1.00 Body Fixers
1.30 Óčko flirt

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

Napište svou bublinu

Luštěnka

Teplotní rekordy: -24,6 °C (1799) 13,3°C (1993) Bio:

DNES ZÍTRA SOBOTA NEDĚLE

-3/1 °C -4/0 °C -6/-2 °C -6/-2 °C

Sudoku

a Olomouc • Evidenční číslo MK ČR E 16400, ISSN 1211 - 7811. Distribuci zajišťuje PNS, a. s. Vychází denně v pracovních dnech. © MAFRA, a. s., 2020 nebo uvedení dodavatelé obsahu. Jakékoli užití
a šíření částí nebo celku obsahu deníku METRO (včetně jejich překladu) bez písemného svolení vydavatele je zakázáno. Vydavatelství MAFRA, a. s., je členem koncernu AGROFERT.

TV tipy



www.metro.cz SERVIS čtvrtek 14. ledna 2021 13

Miloš Žatečka
„Bobovize“ je

nezapomenutelná.
Bylo to příšerné.

JITRO

Řešení sudoku

VŠECHNO JE JINÉ
Máme tu nový rok, nová předsevzetí a také nové cestovní
destinace – doufejme, že ne pouze ty v podobě zážitků, ale
i ty budoucí, nové.
O Latinské Americe jsem toho napsala spoustu a doufám, že
mnozí z vás se dozvěděli o nových místech, zajímavostech či
o tradicích, o jakých neměli tušení. Nicméně svět je opravdu
velký a plný pozoruhodnýchmíst, která ani nemusí ležet až
za Atlantským oceánem.
Mojí oblíbenou evropskou zemí je určitě Španělsko, a to ne-
jen kvůli španělštině, příjemnému podnebí, krásným plážím
a nádherné architektuře, ale hlavně kvůli místním lidem a je-
jich kultuře, přírodě a také pro gastronomii. Vypadá to, že se
stále opakuji, ale pro mě osobně jsou tyto tři věci prostě nej-

důležitější a bez nich by
cestování vůbec nemělo
cenu.
Španělsko i díky své rozlo-
ze a ostrovům nabízí vel-
kou rozmanitost ve všech
směrech. Sama jsem
v něm strávila skoro
dva roky svého života

a dodnes mě nepřestává udivovat, co vše se v němmůže stát
– proto také slavná věta: Spain is different (v překladu Španěl-
sko je jiné). Ta se dnes používá hlavně ironicky, když Španělé
neumí vysvětlit, co se v jejich zemi děje a proč.
Příklademmůže být neuvěřitelný počet státních svátků
a oslav – takzvaných fiestas. Původně byla tato věta použita
v šedesátých letech jako slogan ministerstva na podporu ces-
tovního ruchu.
Propagace Španělska už dnes není tolik potřeba, protože i pro
Čechy je země jednou z top destinací, ale věřte, že tato země
slunce mámnoho tváří a já vám některé z nich postupně
představím.

Sylvie A. Hermiona
Pamatuju, že ředitel
Hodač se jmenoval
jakomůj spolužák.

Petr Klimecký
Zas jedna

z těch žabomyších
válek.

Jak vzpomínáte na krizi ČT před 20 lety?

Anketa

Pandemické „p“
Příroda poslala populaci
pořádný políček: pande-
mii! Prťavá praštěná po-
tvůrka poletuje prostře-
dím, plíživě, pomaličku,
polehoučku plošně postu-
puje po povrchu plane-
ty… Pichlavá pandemická
potvora pekelně prudí po-
pulaci, proniká přes pusu,
pak průduškami, plíce-
mi… přeskakuje přes
pána, paní, příbuzné, poli-
tika, pekaře, popeláře, po-
slance. Pokašláváme, po-
smrkáváme, prskáme, po-
leháváme, padáme. Při
procházkách potkáváme
plátnem překryté pusy
přátel, příbuzné, poznává-
me především pozdrave-
ním. Prázdné putyky, po-
hostinství, posmutnělé
plovárny, propocenců pro-
sté posilovny; policajti po-
zorují postavy plížící se
pomalu po parcích, pakli-
že poruší pravidlo, policis-
ta píská, prská. Politici po-
řád přiblble plácají přes
pokrývky pusy…

JIŘINA DANIHELKOVÁ

dopisy@metro.cz,
www.facebook.com/
denikmetro

V dopisu uveďte jméno
a adresu. Metro si vyhrazuje
právo editovat dopisy.

Dopisy a vzkazy

Komiks

„A co děti, mají si kde hrát?“ ptá se už čtyři desítky let kapela
Katapult. Nyní si může mnout ruce. Do redakce nám totiž přišel
hravý pozdrav z jeslí Korálky z Nových Butovic. „Posíláme vám
obrázek jednoho z našich dětí a přejeme čtenářům vše nejlepší do
nového roku!“ připsala nám „teta“ z jesleskolky.cz. Děkujeme!

@mojemetro

Tohle je místo na váš vzkaz! Do žlutého rámečku napište přání, výzvu,
básničku nebo něco namalujte. Výtvor vyfoťte a sdílejte s hashtagem
#METROTAG na svém Instagramu. Vzkaz lze poslat i jako zprávu přes
Facebook nebo e-mailem na mms@metro.cz. Váš výtvor dáme do novin!

Řešení luštěnky

Sloupek

TROTAMUNDOS
VĚČNÁ CESTOVATELKA
A OBDIVOVATELKA ZAJÍMAVÝCH KULTUR

Citát

Ve Španělsku jsem
strávila skoro
dva roky svého
života.



www.metro.cz AUTO čtvrtek 14. ledna 2021 14

Ženy se dívají na auta jinýma
očima než muži. „Klademe
třeba důraz na to, jak vstříc-
ný je interiér k dětem a náro-
kům rodiny. I proto vznikla
naše anketa,“ říká deníkuMe-
tro Sabina Kvášová, šéfredak-
torka webu Žena v autě.cz.
Zkušená autonovinářka prá-
vě odstartovala druhý ročník
ankety Auto mého srdce
o nejlepší vůz očima žen. No-
minováno je letos 28modelů.

Jaký ohlas měl první ročník?
Bezpochyby se námpodaři-

lo anketou vyvolat zájem
žen, a to nejen na internetu,
kde hlasování probíhalo. To
byl náš cíl. V nominaci jsme
loni měli 35 modelů, ze kte-
rých vybírala svého favorita
jak odborná porota, tak veřej-
nost. Hlasování veřejnosti
Dámská volenka se zúčastni-
lo přes dva tisíce žen. Smode-
ly, které porota poslala do
druhého kola, jsme se navíc
zúčastnili jediné loňské mo-
toristické výstavy Autoshow
Praha. Tam se nám podařilo
ještě více aktivizovat ženské
publikum.

Které auto loni vyhrálo
a z jakých důvodů?
Vítězem ankety Auto

mého srdce se stalo SUV Ran-
ge Rover Evoque, který porot-
kyně zaujal svou kombinací
komfortních jízdních vlast-
ností, špičkových technologií
a designem. Porotkyně klad-
ně hodnotily praktické bez-
pečnostní asistenty, kterými
Evoque disponuje, jako je na-
příklad zobrazení okolí vozu
prostřednictvím takzvané
průhledné kapoty Clearsight
Ground View nebo sledování
okolí za autem, díky kameře
promítající obraz ve vnitř-
ním zpětné zrcátku.

Seznam porotkyň se roz-
rostl. To je v Česku tolik
autonovinářek?
Odborná porota má letos

patnáct členek. Polovina
z nich jsou zkušené novinář-
ky a druhá polovinamanažer-
ky a osobnosti, které mají
k autům blízko. Život bez
auta si porotkyně ankety té-
měř nedokážou představit.
O své životní jízdě by mohly
dlouze vyprávět.

Jak ženy hodnotí auta
oproti mužům?
Ženy se dívají na auta ji-

ným pohledem, a proto
vznikla naše anketa, která
ženský pohled reflektuje.
Ženy se zaměřují více na
praktické vlastnosti, jako je
velikost kufru, variabilita, in-
tuitivní ovládání, bezpečnost
a vybavenost bezpečnostní-
mi asistenty. Důraz kladou
i na to, jak vstřícný je interiér
k dětem a nárokům rodiny.
Design a to, jak auto vypadá,
je posledním, avšak neméně
důležitým detailem, který při
výběru rozhoduje. Společně
s jízdními vlastnostmi pohlí-
ží na tato kritéria také porot-
kyně v naší anketě.

Na co především koukají
ženy při nákupu auta?
Jak jsem zmínila, bezpeč-

nost, komfort, praktičnost.
Musí být uživatelsky přátel-
ské. Většina žen má dnes při
výběru a koupi auta na svém
pomyslnémnákupním sezna-
mu bezklíčový přístup, auto-
matické zavírání zavazadelní-
ku, asistenta hlídání mrtvé-

ho úhlu, automatickou převo-
dovku a nesmí chybět ani par-
kovací asistent.

A jaký je vůz vašeho srdce?
Jako motoristická novinář-

ka mám tu výhodu, že každý
týden testuji minimálně je-
den nový model. Přiznám se,
že mě ve městě baví řídit ti-
chý elektromobil, který má

instantní zrychlení a nulové
emise. Nedávno jsem naopak
testovala offroad a jízdu s tou-
to čtyřkolkou si mimo město
opravdu užila. Osobně řídím
esúvéčko s pohonem všech
kol, na které nedámdíky dob-
rému výhledu, prostornosti,
hospodárnosti a také schop-
nosti vyjet náročnější terén
dopustit. PETR HOLEČEK

O anketě

Hlasování porotkyň proběh-
ne ve dvou kolech. V prvním
do 1. února budou vybírat
ze všech nominovaných vozů
pět postupujících. Poté vybe-
rou vítěze, výsledky vyhlásí
17. dubna.

● Pro řidičky a milovnice aut
z řad veřejnosti je na strán-
kách ankety spuštěna Dám-
ská autovolenka. Stačí se se-
známit s nominovanými mo-
dely, vybrat svého favorita
a odeslat svůj hlas. Více na
www.automehosrdce.cz/
hlasovani-verejnosti

Hybridní Subaru
Impreza. Příjemné
překvapení.

Impreza je japonská ikona.
Nejdůležitější model značky
Subaru. Od roku 1992 nebo-
jácná, co se designu týče, dru-
há generace ve verzích WRX
vybojovala tituly pro hvězdy
rally. Proto mohou někteří
hledět na pátou generaci s no-
výmhybridnímústrojím s jis-
tým despektem. Bude auto

smotorem e-Boxer hrdýmno-
sitelem ikonického znaku?
V pohodě. Je to překvapivě

zábavné, živé a agilní auto,
které se v záplavě crossoverů
jen tak neztratí.
Auto je vybaveno novou ge-

nerací pohonu – 150koňový
dvoulitrový plochý čtyřválec
s protiběžnými „boxujícími“
písty s přímým vstřikem pali-
va je spojen se 16,7koňovým
elektromotorem a převodov-
kou Lineartronic. Typický po-
hon všech kol zůstává zacho-
vaný, auto přitom upravuje
rozdělení hnací síly podle

podmínek na silnici. Elektro-
motor rekuperuje dost ener-
gie, kterou vám při akcelera-
ci může vrátit. Znát je to ze-
jména v městském provozu,
kdy je Impreza e-Boxer živá
jako rybka a mnohdy s nulo-
vými emisemi. Čistě na elek-
třinu umí jet až 1,6 kilomet-
ru, při vyšších rychlostech je
práce jen na spalovacím mo-
toru, ale i ten v takovém pří-
padě dobíjí baterii, aby autu
pomáhala opět ve městě.
Celé to funguje automatic-

ky a logicky. Co se týče spotře-
by benzinu, dostali jsme se

na průměr 7,5 litru na sto,
což není na 1,6 tuny vážící
auto nijak oslnivá hodnota,
ale je naopak dobrá oproti
starší generaci dvoulitrového
motoru v impreze. Ten si ne-
váhal říci i více.
Baterie je umístěná nad

zadní nápravou a nijak neubí-
rá stabilitě auta – závaží tam
prostě není zdát. Impreza má
pohodlný podvozek, zásluhu
na tom má tuhá karoserie
i to, že elektromotor je umís-
těný blízko těžiště auta. Jízda
je „měkká“ a pohodlná, při-
tom jistá a stabilní. A také

bezpečná, součástí výbavy je
kamerový systém EyeSight,
automatické brzdění při cou-
vání a certifikát o skvělém
hodnocení v crashtestech.
Dalším plusem imprezy je,

že skrývá uvnitř nečekaný
prostor, místo na zadních se-
dadlech je dostačující, kufr
má 340litrový objem. I na
místě řidiče se vymyká své tří-
dě, ergonomie ovládání je
perfektní, materiály i zpraco-
vání jsou v duchu japonské
pečlivosti. Škoda vyšší ceny,
základ s testovaným moto-
rem vyjde na 770 tisíc. HOP

Auta ženských srdcí. Anketa je na startu

Sabina Kvášová METRO

Impreza e-Boxer je třetím hybridnímmodelem v nabídce Subaru. Ergonomie ovládání? Vše na svémmístě a logicky uspořádané. 2x METRO

Tenhle e-Boxer hraje fér
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Prezident Mezinárodní hoke-
jové federace René Fasel dva
dny po návštěvě Minska uve-
dl, že IIHF má vážné obavy
o schopnost Běloruska uspořá-
dat společně s Lotyšskem le-
tošní mistrovství světa. Na
webu federace Fasel přiznal,
že IIHF dostala nabídku na
převzetí šampionátu od Dán-

ska a sama vede jednání se
Slovenskem. Minsk má hostit
s Rigou MS od 21. května do
6. června. Po loňském zno-
vuzvolení Alexandra Lukašen-
ka do prezidentské funkce ve
volbách, jež opozice jeho au-
tokratického režimu označu-
je za zmanipulované, v zemi
vypukly masové protesty. ČTK

Český pilot kamio-
nu na Dakaru vy-
hrál druhou etapu
za sebou. I bez
předního skla.

V úterý se stal Martin Macík
čtvrtým Čechem, který doká-
zal na Rallye Dakar vyhrát
etapu, a ve včerejší desáté eta-
pě úspěch zopakoval. Pilot ka-
mionu Iveco porazil druhého
Dmitrije Sotnikova z Ruska
o minutu a 40 sekund. V prů-
běžnémpořadí je Macík nadá-
le pátý za Alešem Lopraisem,
který včera zajel s odstupem
čtyř minut sedmý čas. Celko-
vě vede právě Sotnikov. Na Lo-
praise ale Macík ztrácí ještě
patnáct minut, na třetího
Rusa AirataMardějeva dokon-
ce třiatřicet minut.
„Byl to doslova fičák, od za-

čátku až do konce,“ řekl Ma-
cík. „Otvírali jsme etapu
a bylo to zajímavé. Žádné vel-
ké chyby jsme nedělali, pár
menších tam bylo, ale hlavně
proto, že jsme jeli první,“ po-
dotkl pilot týmu Big Shock!
Racing. O úspěch jej nepřipra-
vily ani komplikace s prask-
lým předním oknem. Do cíle
rychlostní zkoušky dojel bez
něj. „Posledních sto kilomet-

rů jsme jeli bez okna. Trefili
jsme větev, prasklo, ale zdálo
se, že vydrží. Až najednou
ruplo a vyvalilo se na nás. Klu-
ci ho museli vykopat za
jízdy,“ řekl Macík. Posádka
etapu dokončila v lyžařských
brýlích. „Já je pak musel sun-
dat, protože mě pod nimi tla-
čily dioptrické,“ uvedl Macík.
V kategorii automobilů se

příliš nedařiloMartinu Proko-
povi, skončil patnáctý a celko-
vě klesl na deváté místo.
Mezi motocyklisty je dvanác-
tý Martin Michek. Účastníci
43. ročníku Dakaru včera ab-
solvovali 583 km dlouhou
trať, jejíž součástí bylo
342 km rychlostní zkoušky.
Automobilům celkově kralu-
je Francouz Stéphane Peter-
hansel, novým lídremkatego-
rie motocyklů se stal Argenti-
nec Kevin Benavides. ČTK

Fasel. Pochybuje

Pronájmy - poptávka
• HLEDÁM PRO naše solvent-
ní ZAMĚSTNANCE z kanceláře
byty k dlouhodobému proná-
jmu v Praze, právní servis zajiš-
těn. Tel: 274784428 227829

• Hledám dlouhodobý proná-
jem bytu pro 2 os. - menší do
14 tis, větší do 18 tis. Potřebu-
ji: centrum do 30 min., čisto,
dobrý stav. RK nevolat.
605845088.230266

Práce - nabídka
• STR Praha s.r.o. se sídlem a
provozovnou na Praze 4, při-
jme na HPP obráběče kovů
(fréza, soustruh, bruska) do za-
kázkové strojní výroby. Ná-
stup možný ihned. Tel.:
241483080, paní Paulová.229819

• Získej náhradu 1.400 Kč na
ruku za dvě hodiny. Staň se hr-
dým dárcem krevní plazmy v
Amber Plasma. Více na
www.amberplasma.com tel:
220513160228421

• BA přijme zaměstnance.
Prům. výdělek až 25 200
Kč/měs., možný profes. růst,
ubyt. a týdenní zálohy. Čistý
RT. Pohovor lze domluvit na
tel. 702005903. 230284

• PRÁCE PRO KAŽDÉHO! Pení-
ze denně, stravenky, paušál,
přísp. na MHD. 150 Kč/h fix!
Nováčky zaškolíme. Callcent-
rum. Praha 3. Tel: 778440512230550

• Módní ateliér v centru Pra-
hy hledá zkušenou STŘIHAČ-
KU/modelářku střihů na ŽL,
pracovní poměr možný. Dob-
ré finanční ohodnocení.
Tel: 602185427. 230577

• Módní ateliér v centru Pra-
hy hledá zkušenou ŠVADLENU
na ŽL, pracovní poměr možný.
Dobré finanční ohodnocení.
Tel: 602185427. 230581

• KOMWAG přijme závozní-
ky, HPP 19000 + 13, 14 plat,
strav., přísp. na dovolenou aj.
Vol. zdarma 800566924 230655

• KOMWAG přijme prac. na
úklid ulic, HPP 16000 + 13., 14.
plat, strav. aj. DPP 600/den
čis., výpl. 1x týdně.
Vol. zdarma 800566924 230657

• KOMWAGpřijme prac. údrž-
by zeleně, HPP 16000 + 13.,
14. plat, strav. aj. DPP 600/den
čis., výpl. 1x týdně.
Vol. zdarma 800566924 230659

• ZŠ Slovenská 27, Praha 2 při-
jme učitele/ku Anglického ja-
zyka na plný úvazek. Nástup
od 1. 3. 2021. Životopisy zasí-
lejte na e-mail:
reditelka@zs-slovenska.cz230664

Byty - poptávka

• PENÍZE IHNED za byty v Pra-
ze pro firmy z Evropské unie.
Tel: 602212121 227792

• Koupím byt kdekoliv v Pra-
ze, dám okamžitou zálohu,
platba hotově, právní záleži-
tosti vyřídím. Stav nerozhodu-
je. RK nevolat. tel. 234095720,
720539665229862

Knihy a časopisy

Ostatní
• Starož. nábytek a velkou
KNIŽNÍ POZŮSTALOST koupím
za solidní cenu. Knihovnu,
křesla, stolek, lampu, zajím.
obraz aj. pro styl. čítárnu.
T: 603478873 228293

Starožitnosti

• Sběratel koupí staré perské
koberce, obrazy a starožitný
nábytek, porcelán, sklo a staré
pohledy. Tel.: 602218721 230524

Nemovitosti - poptávka

• PENÍZE IHNED za nemovi-
tost v Praze pro firmy z Evrop-
ské unie. Tel: 602212121 227755

Macík dojel
opět první

Martin Macík MAFRA

Nedíval se
Nevšední kousek předvedl
LeBron James (na snímku
ve žlutém) z Los Angeles
Lakers při vítězném utkání
proti Houstonu (117:100).
V jednom okamžiku James
vystřelil z rohu hřiště za tři
body a otočil se k lavičce
na spoluhráče. Jak míč za-
padl do koše, už neviděl.
„Dennis Schroder se chtěl
vsadit a sázka platí, jen
když se tomu druhému dí-
váte do očí. Tak jsem se na
něj otočil,“ řekl James. AP

KOUPÍM BYT
V PRAZE

jako investici pro děti, právní
vady, dluhy nejsou překážkou.

V bytě můžete dále bydlet. Platba
ihned. Realitní kanceláře prosím

nevolat. Tel.: 601 522 292

POPTÁVKA CHATA HORY
koupím chatu /chalupu/

stavební pozemek na horách
či blízko hor - Krkonoše,

Orlické, Jizerky nebo Šumava.
Na stavu nezáleží, spíše na místě.

Tel: 773 117 381

POPTÁVKA BYTU
koupím byt na horách či blízko hor
- Šumava, Krkonoše, nebo Jizerky.

Na stavu nezáleží.
Děkuji za nabídky.
Tel: 773 117 381

JURIS REAL, spol. s r.o.
nabízí přímý výkup,
zprostředkování
prodeje, dražbu
nebo aukci.

A to za nejvyšší
možnou tržní cenu.

Před prodejem
vyřešíme právní vady,

dluhy, exekuce.
Možnost okamžité
výplaty zálohy.

www.prodejtojinak.cz

777 306 102

Berbr na svobodě
Bývalý místopředseda Fot-
balové asociace ČR Ro-
man Berbr byl po téměř
třech měsících propuštěn
z vazby. Kontroverzní
funkcionář je nejvýše po-
stavenou osobou v kauze
údajného ovlivňování vý-
sledků. Zároveň je obvi-
něn ze zpronevěry.

Do insolvence?
Spolek města a kraje pořá-
dající motocyklovou GP
České republiky v Brně by
měl jít do insolvence. Spo-
lek má nevypořádané zá-
vazky směrem k promo-
térské společnosti Dorna,
ale i k vlastníkovi okruhu
Automotodromu či k drži-
telům nevyužitých lístků.

Macháč uspěl
Tenista Tomáš Macháč si
poprvé zahraje Australian
Open. Český hráč uspěl
v kvalifikaci hrané v Dau-
há, kterou prošel bez ztrá-
ty setu. Včera porazil
Dána Mikaela Torpegaar-
da 6:2 a 6:1. Dvacetiletý
Macháč si už loni zahrál
na Roland Garros. ČTK

i n z e r c e Kancelář řádkové inzerce: Václavské náměstí 1, palác koruna, Praha 1,
po-pá 8.30 -17.00 hod. Tel: 225 065 177, 178

KNIHY!
odkoupím velkou

KNIŽNÍ POZŮSTALOST
solidní ceny za Vaše knihy.

Tel.: 603 478 873

KNIHY!
odkoupím velkou

KNIŽNÍ POZŮSTALOST
solidní ceny za Vaše knihy.

Tel.: 603 478 873

KOUPÍM
CHATU

Hledám ke koupi chatu, chalupu
do 50 km od Prahy. Stav nerozho-
duje. Předem děkuji za nabídku.

Tel.: 725 911 070

KOUPÍM DŮM
NEBO POZEMEK

v Praze a okolí. Právní vady ne-
vadí. Financování mám zajištěno.

RK-nevolat. Tel.: 725 719 745

Požadujeme invalidní

důchod.

Mzda od 100 Kč/hod.

Nabízíme náborový

příspěvek 10.000 Kč,

vyplácíme denně.

HLEDÁME ZAMĚSTNANCE

NA POZICE:

RECEPCE
AOSTRAHA

Tel.: 800 888 440
(bezplatná linka)

Nemovitosti - nabídka

Číslo dne

4
Tolik let nedávno uplynulo
od chvíle, kdy téměř celý tým
fotbalového klubu Chape-
coense zahynul při letecké ha-
várii. Nyní je jasné, že se tým
rok po sestupu vrátí do nej-
vyšší brazilské soutěže.

Krátce




